
 

 

 

Z A P I S N I K 

 sa Osme - posebne sjednice Prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja u 

2019. godini Skupštine Crne Gore 26. saziva, održane 26. juna 2019. godine 

 

 Sjednica je počela u 12 sati i 25 minuta. 

 Sjednici je predsjedavao Ivan Brajović, predsjednik Skupštine. 

 Predsjednik Skupštine je podsjetio da je ovo sjednica u redovnom 

zasijedanju posvećena premijerskom satu i obavijestio da je dnevni red 

sjednice:  

 

                                                       PREMIJERSKI SAT 

 

 Poslanik mr Aleksandar Damjanović intervenisao je proceduralno i 

saopštio da nije dobio tražena obavještenja i objašnjenja od Komisije za tržište 

kapitala, saglasno članu 50 Poslovnika Skupštine, a zatim informisao 

Skupštinu i predsjednika Vlade o dopisu koji mu je uputio predsjednik 

Komisije za tržište kapitala. 

 

Zatim se prešlo na postavljanje pitanja. 

 

 U okviru premijerskog sata, pitanja predsjedniku Vlade postavili su 

poslanici:  

 

1. Mr Radule Novović, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika 

Demokratske partije socijalista Crne Gore: 

„Koji su konkretni rezultati i efekti sprovedene reforme obrazovnog 

sistema i generalno Vladine politike u oblasti obrazovanja?  

Imajući u vidu da je obrazovanje prepoznato kao jedan od prioriteta 

Vlade, koje aktivnosti se mogu očekivati u narednom periodu u cilju daljeg 

poboljšanja kvaliteta obrazovanja, a naročito u dijelu unapređenja 

predškolske i školske infrastrukture?“ 

 Duško Marković, predsjednik Vlade, odgovorio je na pitanje. Odgovor je 

komentarisao mr Radule Novović, a predsjednik Vlade je odgovorio na 

komentar. 

 2. Milan Knežević, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika 

Demokratskog fronta:  

 „Kako komentarišete direktni uticaj inostranih elemenata na postupak 

i ishod referenduma za otcjepljenje Crne Gore od Srbije, koji je potvrđen 

objavljenim transkriptom razgovora između Milana Roćena i Olega Deripaske 

2005. godine? Da li smatrate da je ovakvo nezakonito postupanje crnogorskih 

zvaničnika potkopavanje demokratije i djelovanje protivno većinskoj volji 

građana?“ 

                                                           
 Izrazi koji su u ovom zapisniku upotrijebljeni za fizička lica u muškom rodu podrazumijevaju iste izraze i u 

ženskom rodu 
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 Odgovor na pitanje poslanik zahtijeva i u pisanoj formi. 

 Duško Marković, predsjednik Vlade, odgovorio je na pitanje. Odgovor je 

komentarisao Milan Knežević, a predsjednik Vlade je odgovorio na komentar. 

3. Ranko Krivokapić, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika 

Socijaldemokratske partije Crne Gore: 

  „Nedavno objavljeni Izvještaj Evropske komisije o Crnoj Gori ukazuje da 

država ulazi u fazu stagnacije, ili, čak, nazadovanja u procesu evropskih 

integracija. Više nego zabrinjavajuće su ocjene posebno u ključnim oblastima 

vladavine prava, borbe protiv korupcije i slobode medija.  

 Sedam godina od kako pregovaramo sa EU, a iz godine u godinu imamo 

ocjenu da je „korupcija rasprostranjena u svim oblastima“. Ocjene o krovnoj 

antikorupcionoj instituciji - Agenciji za sprječavanje korupcije, kojima se jasno 

osporava njena nezavisnost i kredibilitet, dovoljno govori kakvo nam je stanje 

u ovoj oblasti.  

 Slobodu medija EU veoma jasno vidi kroz definiciju kontinuiranog 

političkog miješanja na RTCG i Agenciju za elektronske medije i jasnu ocjenu 

da u Javnom servisu nema uredničke nezavisnosti, niti poštovanja 

pofesionalnih standarda. Nezakonite, sudski potvrđene, smjene nepodobnih 

u Savjetu RTCG i AEM, uz asistenciju ovog Parlamenta i ASK-a nijesu samo 

slika zarobljenih institucija, kako nam kaže EU, već i njihove veoma dobre 

koordinacije u ostvarivanju nedemokratskih i antireformskih ciljeva.  

 Sve u svemu, imamo nikada snažniju krizu političkog i institucionalnog 

sistema, nepovjerenje u institucije, koje više nego ikada ranije konstatuje i EU, 

i takođe, kao što sam već kazao, nikad lošiji opis stanja u evropskim 

izvještajima.  

 Šta ćete preduzeti kako bi se spirala negativnih trendova na svim ovim 

poljima zaustavila - direktno u oblastima gdje ste neposredno nadležni ili na 

drugi način tamo gdje ne postoji neposredna nadležnost Vlade, ali zbog čijih 

posljedica trpi država u cjelini?“ 

 Duško Marković, predsjednik Vlade, odgovorio je na pitanje. Odgovor je 

komentarisao Ranko Krivokapić, a predsjednik Vlade je odgovorio na 

komentar. 

 4. Genci Nimanbegu, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika Bošnjačke 

stranke, Koalicije „Albanci odlučno“ (FORCA, DUA i Albanska alternativa) i  

Hrvatske građanske inicijative: 

„U kojoj fazi se nalazi i dokle se stiglo sa postupkom povraćaja imovine 

vlasnicima u opštini Ulcinj u maslinadi Valdanos?  

Koji su razlozi kašnjenja povraćaja maslinade i zašto se postupak 

deeksproprijacije pred Upravom za nekretnine CG-PJ Ulcinj ne okončava kada 

su za to ispunjeni svi zakonski uslovi?“ 

 Odgovor na pitanje poslanik zahtijeva i u pisanoj formi. 

 Duško Marković, predsjednik Vlade, odgovorio je na pitanje, a odgovor 

je komentarisao Genci Nimanbegu. 

 5. Miodrag Lekić, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika SNP – Demos: 
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 „Da li uočavate prave razloge za iznenadno i neuobičajeno otkazivanje 

Međuvladine konferencije Evropske unije sa Crnom Gorom, koja je prethodno 

bila zakazana za kraj juna ove godine? Naime, da li razloge za ovo otkazivanje, 

čiji je je mogući nastavak klauzule balansa, vidite u sada šire uočenom 

raskoraku između proklamovanog evropskog pravca vlasti u Crnoj Gori i 

stalnog, čak povećanog vraćanja na oblike nedemokratskog društva 

autoritarne suštine?“ 

Odgovor na pitanje poslanik zahtijeva i u pisanoj formi. 

 Duško Marković, predsjednik Vlade, odgovorio je na pitanje. Odgovor je 

komentarisao Miodrag Lekić, a predsjednik Vlade je odgovorio na komentar. 

Proceduralnu intervenciju, radi pojašnjenja stava, koristio je Ranko 

Krivokapić. 

 6. Andrija Popović, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika 

Socijaldemokrata Crne Gore i Liberalne partije Crne Gore: 

 „Često se čuju spekulacije o visokom javnom dugu i riziku od tzv. 

„dužničkog ropstva“ zbog kredita uzetog od kineske Exim banke za gradnju 

autoputa Bar-Boljare i uopšte o prisustvu kineskog kapitala u Crnoj Gori u 

kontekstu investicija. Kakav je stav Vlade u kontekstu ovih tvrdnji?“ 

Odgovor na pitanje poslanik zahtijeva i u pisanoj formi. 

 Duško Marković, predsjednik Vlade, odgovorio je na pitanje. Odgovor je 

komentarisao Andrija Popović, a predsjednik Vlade je odgovorio na komentar. 

 7. Anka Vukićević, ovlašćena predstavnica Posebnog kluba poslanika: 

 „Da li Vlada namjerava da konačno preduzme ozbiljne i adekvatne 

mjere radi ozdravljenja veoma Iošeg socijalno-društvenog ambijenta, koji se, 

između ostalog, ogleda u sve brojnijim odlascima građana iz Crne Gore, višem 

nivou oboljelih od bolesti zavisnosti i problemima u tretmanu mentalno 

oboljelih lica?“ 

Odgovor na pitanje poslanica zahtijeva i u pisanoj formi. 

 Duško Marković, predsjednik Vlade, odgovorio je na pitanje. Odgovor je 

komentarisala Anka Vukićević, a predsjednik Vlade je odgovorio na komentar. 

 

*  *  * 

 

 Sjednica je završena u 15 sati i 20 minuta.  

 Prekucani fonografski zapis sa sjednice čini sastavni dio ovog zapisnika.  

 

 Broj: 00-61/19 -8/1 

 Podgorica, 26. jun 2019. godine 

 

SKUPŠTINA CRNE GORE 26. SAZIVA 

 

GENERALNI SEKRETAR                                                              PREDSJEDNIK  

                                                                                                   

 Aleksandar Jovićević                                                                   Ivan Brajović 


